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Zápis č. 19 (154) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 29. 6. 2021 

Zasedání se konalo ve 13:00 hodin prezenčně v zasedací místnosti G108.  

Přítomni:  Kočí, Kolář, Sekanina (do bodu 6), Lampa, Černocký, Fučík, Ryšavý, M. Jaroš 

(od bodu 3 do bodu 6), Sedlák, Ondryáš (10) 

Omluveni:  Smrčka, Škorupa, Mišáková 

Hosté:  Zemčík, Hajduk, Beran, Dytrych 

Program: 

1. Schválení programu jednání. 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

3. Návrh č. 12/2021: Směrnice Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke 

studiu v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 

2022/2023. 

4. Úvodní slovo pana děkana k předloženým návrhům č. 13, 14 a 15.  

5. Návrh č. 15/2021: Schválení aktualizace strategického záměru Fakulty informačních 

technologií VUT. 

6. Návrh č. 14/2021: Zpráva o hodnocení výuky studenty za zimní semestr 2020/2021. 

7. Návrh č. 13/2021: Výroční zpráva FIT VUT 2020. 

8. Návrh č. 11/2021: Zpráva o čerpání financí FIT VUT za rok 2020. 

9. Návrh č. 10/2021: Rozdělení finančních prostředků FIT VUT na rok 2021 včetně 

doplnění investičních nákladů. 

10. Postupné propojení IS FIT s IS VUT. 

11. Informace z RVŠ a AS VUT. 

12. Různé. 

 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Radek Kočí. Na úvod přivítal všechny přítomné členy 

a hosty na prezenčním zasedání AS FIT.  

Podmínky jednání: Zasedání proběhne prezenčně v místnosti G108. Pro přístup do budovy 

a na zasedání je nutné splnit aktuálně platné podmínky (vizte Opatření přijatá vedením VUT v 

důsledku pandemie koronaviru). 

 

 

https://www.vutbr.cz/koronavirus
https://www.vutbr.cz/koronavirus
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Ad 1) Schválení programu jednání. 

Z důvodu plánovaného dřívější odchodu pana děkana prof. Zemčíka a proděkana dr. Dytrycha 

z jednání upravil dr. Kočí pořadí zařazených bodů v programu, viz výše. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o výše uvedeném programu. 

Hlasování: Hlasovalo 9 členů, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

K zápisu č. 18 (153) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 25. 5. 2021 nebyly žádné 

připomínky.  

Ad 3) Návrh č.  12/2021: Směrnice Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí 

ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 

2022/2023.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 12/2021 

„Směrnice Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském 

studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2022/2023“ (návrh byl zveřejněn na 

stránkách AS FIT https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Návrh byl předložen v řádné předkládací 

lhůtě.   

Dr. Kočí předal slovo panu proděkanovi dr. Dytrychovi, aby návrh představil, podal 

k jednotlivým položkám bližší komentář a vysvětlil navrhované úpravy.  

Dr. Kočí předal slovo předsedovi Legislativní komise AS FIT doc. Fučíkovi. Legislativní 

komise předložený návrh projednala a měla k němu drobné formální připomínky a po jejich 

zapracování doporučuje návrh ke schválení. 

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi v rámci, které byly projednávány tyto body: 

- Čl. 3, odst. 5:  

• písm. d) dosažením percentilu 40 a více u Národních srovnávacích zkoušek společnosti 

SCIO z předmětu OSP – Obecné studijní předpoklady nebo VŠP – Všeobecné študijné 

predpoklady, 

• písm. e) získáním min. 40 % bodů z testu základní komunikace v češtině, který pořádá 

FIT VUT ve čtvrtek 16. 6. 2022 (náhradní termín testu bude v pátek 1. 7. 2022).   

Senát není v otázce minima u písm. e) zcela jednotný, tudíž rozhodnutí o případné úpravě 

ponechává na předkladateli. Proděkan dr. Dytrych se přiklání k variantě původního znění, tj. 

ponechání 40 % bodů z testů základní komunikace v češtině. Z rozsáhlejší diskuze vyplynul 

návrh na 30 %, tj. „získáním min. 30 % bodů z testu základní komunikace v češtině“, který 

byl předkladatelem akceptován. Další připomínky k návrhu nebyly. 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/


Zápis ze zasedání Akademického senátu FIT VUT v Brně  

Strana 3 (celkem 8) 

Dr. Kočí nechal hlasovat o níže uvedeném usnesení.  

Návrh usnesení 1 

AS FIT schvaluje Směrnici „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 

v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2022/2023“ 

v předloženém znění a po zapracování projednaných připomínek. 

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 01 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 4) Úvodní slovo pana děkana k předloženým návrhům č. 13, 14 a 15. 

Pan děkan prof. Zemčík přednesl úvodní slovo k předloženým návrhům a podal k nim stručný 

komentář: 

- Návrh č. 15/2021: Schválení aktualizace strategického záměru Fakulty informačních 

technologií VUT. 

- Návrh č. 14/2021: Zpráva o hodnocení výuky studenty za zimní semestr 2020/2021. 

- Návrh č. 13/2021: Výroční zpráva FIT VUT 2020. 

Všechny návrhy byly zveřejněny na stránkách AS FIT https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/) 

a předloženy v řádné předkládací lhůtě.   

Ad 5) Návrh č.  15/2021: Schválení aktualizace strategického záměru Fakulty 

informačních technologií VUT.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 15/2021 

„Schválení aktualizace strategického záměru Fakulty informačních technologií VUT“.  

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi, který upřesnil, že se jedná o nový Strategický záměr FIT 

VUT na období 2021 až 2030, a podrobně seznámil členy senátu s tímto strategickým záměrem.  

Dále dr. Kočí předal slovo předsedovi Legislativní komise AS FIT doc. Fučíkovi. Legislativní 

komise návrh projednala a má k návrhu jen drobné formální připomínky, po jejich zapracování 

návrh doporučuje k případnému schválení.  

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi. V rámci diskuze se projednávaly: 

- prázdné body (pomlčky), kdy toto nepůsobí v dokumentu dobře; padl návrh místo 

pomlček doplnit větu ve smyslu, že „Tento bod není pro FIT relevantní.“,  

- O. Ondryáš vznesl dotaz ohledně bodu A. „Zvýšit využívání distančních metod 

vzdělávání v prezenčních studijních programech“ na str. 3 a požádal pana děkana 

o bližší vysvětlení, 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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- bod týkají se duševního zdraví studentů.  

Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. Dr. Kočí se zeptal členů senátu, zda s takto 

předloženým a upraveným textem souhlasí a nechal o upraveném návrhu hlasovat.  

Návrh usnesení 2 

AS FIT schvaluje Strategický záměr FIT VUT na období od roku 2021 do roku 2030 

v předloženém znění a po zapracování úprav plynoucích z jednání AS FIT. 

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 02 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 6) Návrh č.  14/2021: Zpráva o hodnocení výuky studenty za zimní semestr 

2020/2021.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 14/2021 „Zprávu 

o hodnocení výuky studenty za zimní semestr 2020/2021“.   

Dr. Kočí předal slovo panu proděkanovi dr. Dytrychovi, který k návrhu podal stručný komentář 

a upozornil na úpravy a drobné změny. Informace dále doplnil pan děkan prof. Zemčík. 

Dr. Kočí předal slovo předsedovi Legislativní komise AS (dále jen LK) doc. Fučíkovi. LK 

předložený návrh projednala a doc. Fučík požádal doc. Ryšavého, aby prezentoval své 

připomínky k projednávanému dokumentu (obdobné připomínky byly vzneseny už k předchozí 

zprávě): 

- text obsahuje překlepy, pro lepší pochopení by bylo vhodné jej lépe strukturovat, 

- statistika hodnocení – pozitivní, resp. negativní hodnocení,  

- informace z různých zdrojů a autorů splývají dohromady v bloku, kde se prezentují 

názory studentů, reakce garanta a hodnocení autorů dokumentu na nedostatky 

jednotlivých kurzů. 

Dr. Kočí otevřel diskuzi k tomuto tématu. V rámci diskuze bylo doporučeno zvážit výše 

uvedené poznámky včetně následujících podnětů: 

- v IS by mohlo být doplněno vyjádření proděkana k hodnocení studentů, na které by 

garant mohl reagovat (cca měsíc na vyjádření se stanoveným limitem počtu slov, 

např. 200 slov) – toto vyjádření by bylo součástí zprávy,   

- přibyly by 2 sloupečky, kde by se doplnila procenta z celkového počtu studentů 

a přepočtená procenta studentů.  

 AS FIT projednal Zprávu o hodnocení výuky studenty za zimní semestr 2020/2021.  

Projednaný dokument je uveden v příloze č. 03 tohoto zápisu a uložen v agendě AS FIT. 
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Ad 7) Návrh č.  13/2021: Výroční zpráva FIT VUT 2020.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 13/2021 

„Předložení návrhu Výroční zprávy FIT VUT za rok 2020“.  

Dr. Kočí předal slovo panu proděkanovi dr. Beranovi, který stručně prezentoval VZ a jen dodal, 

že zpráva je opravdu reprezentativní a bylo by dobré ji třeba zpřístupnit i studentům v papírové 

formě (např. cestou Studentské unie FIT) a více ji v této formě využívat. 

Předseda LK komise doc. Fučík, sdělil, že LK výroční zprávu projednala a nemá k ní až na 

drobnosti typografického a jazykového charakteru připomínky. 

Dr. Kočí vyzval členy senátu k rozpravě. O. Ondryáš vznesl dotaz, z jakého zdroje byly 

informace čerpány: „Vyučující tak museli prakticky ze dne na den přemístit své přednášky 

i cvičení na platformy, jako je YouTube, Zoom či MS Teams. Jejich nasazení studenti v řadě 

hodnocení ocenili.“ (viz str. 67). Dr. Beran zjistí zdroj těchto vět a pokud bude neověřitelný, 

tak tyto informace z VZ vyjme.   

Další připomínky v rámci diskuze nebyly.  

Návrh usnesení 3 

AS FIT schvaluje Výroční zprávu FIT VUT za rok 2020. 

Hlasování: Hlasovalo 8 členů, z toho 8 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 04 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 8) Návrh č.  11/2021: Zpráva o čerpání financí FIT VUT za rok 2020.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 11/2021 „Zprávu 

o čerpání financí za rok 2020“ (návrh byl zveřejněn na stránkách AS FIT 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Návrh byl předložen v řádné předkládací lhůtě.  

Dr. Kočí předal slovo panu tajemníkovi Ing. Hajdukovi, aby návrh představil a podal 

k jednotlivým položkám bližší komentář. 

Z rozděleného rozpočtu na rok 2020 je nedočerpáno 51 515 000,- Kč (přebytek byl převeden 

do Provozního fondu). 

Dr. Kočí předal slovo předsedovi Ekonomické komise AS FIT doc. Kolářovi. Ekonomická 

komise předložený návrh projednala a měla k němu jen drobné formální připomínky a po jejich 

zapracování doporučuje návrh ke schválení. 

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi v rámci níž byl vznesen dotaz ohledně nákladů VCIT. 

Ing. Hajduk odpověděl, že některé položky u VCIT byly vedeny zvlášť kvůli projektům NPU 

II a IT4I a vzhledem k ukončení těchto projektů, je možné u VCIT aplikovat stejný způsob 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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financování a vedení rozpočtu jako u ostatních ústavů (nebudou se tedy některé položky 

rozpočítávat zvlášť, tak jako doposud, např. konkrétně je to spoluúčast FIT na projektech – 

provozní prostředky tab. 03).  

AS FIT projednal Zprávu o čerpání financí FIT VUT za rok 2020. 

Předložený dokument je uveden v příloze č. 05 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 9) Návrh č.  10/2021: Rozdělení finančních prostředků FIT VUT na rok 2021 

včetně doplnění investičních nákladů.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání návrh č. 10/2021 

„Rozdělení finančních prostředků na rok 2021 včetně doplnění investičních nákladů“ (návrh 

byl zveřejněn na stránkách AS FIT https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Návrh byl předložen 

v řádné předkládací lhůtě.  

Dr. Kočí předal slovo panu tajemníkovi Ing. Hajdukovi, který návrh představil a podal 

k jednotlivým položkám bližší komentář. Dotace a režie máme pro letošní rok v celkové výši 

194.763.400 Kč, další podrobnosti viz návrh rozpočtu.   

Dr. Kočí předal slovo předsedovi Ekonomické komise AS FIT doc. Kolářovi. Ekonomická 

komise předložený návrh projednala a měla k němu drobné formální připomínky a po jejich 

zapracování doporučuje návrh ke schválení. 

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi. V rámci diskuze byly zjištěny dvě nesrovnalosti 

v číslech, které byly na místě opraveny. Všechny další dotazy a připomínky byly zodpovězeny. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o níže uvedeném usnesení.  

Návrh usnesení 4 

AS FIT schvaluje Rozdělení finančních prostředků FIT VUT na rok 2021 v předloženém znění 

a po zapracování drobných připomínek plynoucích z diskuze.     

Hlasování: Hlasovalo 8 členů, z toho 8 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 06 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 10) Postupné propojení IS FIT s IS VUT. 

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi prof. Zemčíkovi, který připomněl, že máme jmenovanou 

Radu pro využití informačních technologií a vybavení na FIT VUT, jejímž předsedou je 

prof. Hruška. Dále zrekapituloval následující informace:  

ZKD 16 ze dne 29. 4. 2021: 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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- Rada schválila pracovní skupinu pro propojení IS FIT a IS VUT pod vedením 

dr. Dytrycha. 

- Otázky rozvoje a provozu IS FIT jsou plně v kompetenci a v zodpovědnosti CVT a jeho 

vedoucího. Výše uvedená pracovní skupina, vytvořená na základě rozhodnutí výše 

zmíněné rady, má na starost propojení IS FIT a IS VUT. 

K projednání AS FIT: 

- Na základě usnesení „rady“ užíváme na FIT modul „evidence docházky“ a v plánu je 

začít využívat „studijní modul“ (otázkou je, kdy bude možné k tomuto modulu přejít). 

- „Studijní modul“, na kterém pracuje CVIS je plánováno užít od 09/2021, pokud se to 

případně nestihne, tak od 09/2022. 

- Je zřejmé, že užívání „studijního modulu“ přinese i výhody i problémy, jsme ochotni to 

na FIT „unést“? 

- Pan děkan prof. Zemčík předpokládá, že paralelně s užíváním modulů IS VUT na FIT 

bude probíhat rozvoj IS FIT, případně rozvoj „custom modulů“ IS VUT pro IS FIT. 

Jeho dotaz na členy senátu zní, zda je to tak z pohledu AS FIT v pořádku? 

K danému bodu proběhla rozsáhlá diskuze, ze které vyplynul návrh pana děkana, abychom 

znovu svolali zasedání Rady pro využití informačních technologií a vybavení na FIT VUT, kde 

bychom rozebrali podrobněji všechny argumenty. 

Dr. Kočí požádal o názor senátorů a sdělil i svůj názor, že je to skutečně otázka času, kdy bude 

muset dojít k přechodu či integraci obou systémů a měli bychom na to být připraveni. Dr. Kočí 

navrhuje pokračovat v této diskuzi na dalším zasedání senátu.  

V průběhu léta proběhne zasedání pracovní skupiny Rady pro využití informačních technologií 

a vybavení na FIT VUT. Členové senátu jsou na tuto jednání pracovní skupiny zváni.  

Ad 11) Informace z jednání Akademického senátu VUT v Brně a informace z Rady 

VŠ. 

Informace z jednání Rady VŠ jsou dostupná na webových stránkách rady zde: 

http://www.radavs.cz/. 

Informace z jednání AS VUT jsou dostupné na webových stránkách senátu zde: 

https://www.vutbr.cz/vut/struktura/as. 

Ad 12) Různé. 

Program a pozvánka na příští řádné zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána cestou 

konference fitsenat@fit.vutbr.cz. Termín řádného zasedání je předběžně stanoven na úterý 

21. 9. 2021 ve 13:00 hodin v zasedací místnosti G108.  

Dr. Kočí poděkoval všem za účast a popřál všem pěkné letní prázdniny. 

http://www.radavs.cz/
https://www.vutbr.cz/vut/struktura/as
mailto:senat@fit.vutbr.cz
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Usnesení přijatá na zasedání AS FIT č. 19 (154) dne 29. 6. 2021: 

Usnesení 1  

AS FIT schvaluje Směrnici „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 

v bakalářském studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2022/2023“ 

v předloženém znění a po zapracování projednaných připomínek. 

Usnesení 2  

AS FIT schvaluje Strategický záměr FIT VUT na období od roku 2021 do roku 2030 

v předloženém znění a po zapracování úprav plynoucích z jednání AS FIT. 

Usnesení 3  

AS FIT schvaluje Výroční zprávu FIT VUT za rok 2020. 

Usnesení 4  

AS FIT schvaluje Rozdělení finančních prostředků FIT VUT na rok 2021 v předloženém znění 

a po zapracování drobných připomínek plynoucích z diskuze.     

 

 

 

 

Verifikovali:  Ing. Radek Kočí, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

David Sedlák, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS.  


